
Referat af generalforsamling den 22.03. 2023 kl. 17 
i Humlehuset, Carstensgade 14, 1777 København V

Tegner Alma Arevad Gade takkede for Tegnerforbundets støtte til sit tegneprojekt og fortalte om 
tegneundervisningen i Firenze i 2022. En spændende men også noget overraskende oplevelse: Der
var to undervisere til to elever, så det blev i praksis enetimer hun fik. Man gik i dybden med 
klassisk tegneteknik. Alma nåede at tegne to tegninger på tre uger. 

Referat af generalforsamlingen

1. Valg af dirigent: Tomas Björnsson

2. Valg af referent: Maj Ribergård

3. Formandens beretning v. Alice Guldberg Faber: Godkendt.

4. Revideret regnskab for 2022 og gennemsigtigheds rapport for anvendelse af kulturelle midler: 
Hans Ole Herbst fremlagde årets regnskab og gennemsigtighedsrapport, som blev godkendt.

5. Fastsættelse af kontingent for det kommende år. Bestyrelsen indstiller til uændret kontingent, 1400 kr. 
pr. år. Godkendt.

6. Budget for 2023: Godkendt. 

7. Valg af bestyrelse
Maj Ribergård og Claus Riis blev genvalgt. Kirsten Skotte Hansen blev valgt ind i bestyrelsen i stedet for 
Alice Guldberg Faber, der ikke ønskede genvalg og trådte af som formand. Henriette sagde, på alles vegne, 
tak til Alice for næsten 10 år som formidabel formand. Tegnerforbundet takker også med et portræt af 
Alice, skabes af vores medlem, Anne Gyrithe Schütt. 

Bestyrelsen ser nu således ud: Claus Riis, Hans Ole Herbst, Henriette Wiberg Danielsen, Kirsten Skotte og 
Maj Ribergård. 

8. Valg af to suppleanter for 1 år: Peter Hermann, og Alice Guldberg Faber.

9. Valg af revisor: Bestyrelsen indstiller revisor Peter Deiborg: Godkendt. 

10. Indkomne forslag: Ingen.

11. Evt.

Det blev diskuteret, hvordan vi i Tegnerforbundet kan bestræbe os på, at vores udflugter og rejser bliver 
tilrettelagt med bæredygtighed for øje.

Tomas Björnsson gav status på Tegnerforbundet og vores søsterforbunds fælles engagement og arbejde 
med emnet ’Gratis arbejde / dårligt betalt arbejde’. På vores fællesmøde (Tegneserieskaberne, 



Illustratorerne og Tegnerforbundet) i efteråret nedsatte vi et udvalg, der pt arbejder med udformning af en 
oplysningskampagne (hjemmeside og en folder), som har til formål at klæde især unge på mht. kontrakter 
og priser. På hjemmesiden skal man bl.a. kunne finde en gennemgang af den ideelle kontrakt. Udvalget er i 
gang med at søge økonomiske midler til projektet. 


